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Ponownie oddajÄ™ Å‚amy mojego bloga do dyspozycji Beacie Kumanek. BezpoÅ›rednia
obserwacja tego, co siÄ™ dzieje w Stadninie Koni Janów Podlaski jest warta upublicznienia. Marek
Szewczyk W Stadninie Koni Janów Podlaski szerzy siÄ™ ostatnio niebezpieczny wirus groÅºny dla
ludzi i zwierzÄ…t. Jego Å‚aciÅ„ska nazwa to secretum, po naszemu &bdquo;tajemnica&rdquo; lub w
zmutowanej wersji &bdquo;tajemnica handlowa&rdquo;. JeÅ¼eli nie uda siÄ™ szybko zwalczyÄ‡
tego wirusa, stadnina w Janowie wkrótce zostanie odciÄ™ta od Å›wiata i zniknie. NieÅ›wiadoma
istniejÄ…cego zagroÅ¼enia, w lutym pojechaÅ‚am do janowskiej stadniny na kilkudniowy
wypoczynek. Szybko przekonaÅ‚am siÄ™, Å¼e spokój emanujÄ…cy z piÄ™knego
nadbuÅ¼aÅ„skiego pejzaÅ¼u byÅ‚ tylko uÅ‚udÄ….

Wirus secretum zaatakowaÅ‚ mnie nazajutrz po przyjeÅºdzie do GoÅ›ciÅ„ca Wygoda. Gdy wyszÅ‚am
na poranny spacer, pracownik stojÄ…cy przy bramie zaskoczyÅ‚ mnie Å¼Ä…daniem okazania
zgody na samodzielne spacery po stadninie. Czyjej zgody? Samego Pana Prezesa. Absurd? OtóÅ¼
nie. Wedle nowego regulaminu ustanowionego przez Pana Prezesa spacery po stadninie sÄ…
dozwolone jedynie z przewodnikiem (cena: 100 zÅ‚/godzinÄ™). Przez caÅ‚e dziesiÄ™ciolecia
obecnoÅ›Ä‡ spacerowiczów w stadninie byÅ‚a uwaÅ¼ana za sprzyjajÄ…cÄ… socjalizacji koni i
obopólnie korzystnÄ… dla ludzi i zwierzÄ…t. Jednak w trosce o nas wszystkich Pan Prezes uznaÅ‚,
iÅ¼ wirus secretum nie pozwala juÅ¼ na takÄ… swobodÄ™. W tej sytuacji poprosiÅ‚am
 pracownika o wydanie przez Pana Prezesa zakazu spacerowania po stadninie osobie bÄ™dÄ…cej
goÅ›ciem w pensjonacie na terenie stadniny.  Zakaz ten nie wpÅ‚ynÄ…Å‚, co uznaÅ‚am za drobne
zwyciÄ™stwo nad groÅºnym wirusem. W trakcie mojego pobytu w Wygodzie dowiedziaÅ‚am siÄ™,
Å¼e niejaki PrzemysÅ‚aw Kulbacki umieÅ›ciÅ‚ na youtube ilustrowanÄ… filmem stadniny ofertÄ™
sprzedaÅ¼y nastÄ™pujÄ…cych ogierów z Janowa: Albano, Albedo, Amanito, Barok, Eukor, 
Pistolero, Poganin, Prado, Sabat, Salar, Saracen oraz Kuhailan Afas Maidaan, dar króla Bahrajnu z
2014 roku. PrzemysÅ‚aw Kulbacki podaÅ‚ dla zainteresowanych ofertÄ… swój niemiecki numer
telefonu. BulwersujÄ…ca w tej sprawie jest zarówno lista ogierów, jak i osoba poÅ›rednika,
handlarza goÅ‚Ä™biami pocztowymi, czÅ‚owieka nieznanego w Å›rodowisku koniarzy. Å»aden
satyryk by tego nie wymyÅ›liÅ‚: goÅ‚Ä™biarz handluje janowskimi arabami. Opary absurdu? A
jakÅ¼e! NiezwÅ‚ocznie zadzwoniÅ‚am do Pana Prezesa z pytaniem, czy stadnina istotnie oferuje
ogiery do sprzedaÅ¼y za poÅ›rednictwem pana P. K. Poprzez paniÄ… sekretarkÄ™ uzyskaÅ‚am
dementi Pana Prezesa, który oÅ›wiadczyÅ‚, Å¼e stadnina sprzedaje konie jedynie na
organizowanych przez siebie aukcjach. Nie zdoÅ‚aÅ‚am jednak ustaliÄ‡, czy ww ogiery sÄ…
faktycznie wystawione na sprzedaÅ¼. Mimo tych zapewnieÅ„, okolicznoÅ›ci sprawy pozostajÄ…
mocno niejasne. Wkrótce potem niemiecki telefon pana Kulbackiego zastÄ…piÅ‚ numer stadniny,
zaÅ› sam pan P. K. staÅ‚ siÄ™ nieuchwytny. SkÄ…d tenÅ¼e goÅ‚Ä™biarz miaÅ‚ dostÄ™p do filmu
reklamowego nakrÄ™conego na wyÅ‚Ä…cznoÅ›Ä‡ stadniny oraz listÄ™ janowskich ogierów
oferowanych do sprzedaÅ¼y? Wirus secretum znów daÅ‚ o sobie znaÄ‡, lecz ta sprawa nie moÅ¼e
pozostaÄ‡ bez wyjaÅ›nieÅ„. Trudno uwierzyÄ‡, by KOWR zgodziÅ‚ siÄ™ na wyprzedaÅ¼ takich
koni tylko po to, by ratowaÄ‡ stoÅ‚ek  prezesa SÅ‚awomira Pietrzaka. Pan Prezes zbiera
pochwaÅ‚y u swoich przeÅ‚oÅ¼onych z KOWR za sprawnÄ… realizacjÄ™ programu remontów
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zabytkowych stajni przy wsparciu funduszy z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego.
Remont Stajni Prywatnych oraz Stajni Zegarowej zostaÅ‚ ukoÅ„czony. NaleÅ¼y powiedzieÄ‡
wprost: Stajnie Prywatne i Zegarowa zostaÅ‚y wyremontowane niechlujnie i byle jak. Nie trzeba byÄ‡
specjalistÄ…, by to stwierdziÄ‡. W oczy kÅ‚uje brzydko Å‚uszczÄ…ca siÄ™ farba z nowo
pomalowanych Å›cian Stajni Prywatnych. UsiÅ‚owaÅ‚am dowiedzieÄ‡ siÄ™ u ÅºródÅ‚a, czyli u Pana
Prezesa, czy przewiduje on zaÅ¼Ä…danie od wykonawcy remontu usuniÄ™cia usterek. Wirus 
secretum zadziaÅ‚aÅ‚. Pan Prezes nie znalazÅ‚ czasu, by udzieliÄ‡ mi odpowiedzi. MiaÅ‚ waÅ¼ne
spotkanie. Jednak ludzie wiedzÄ… wszystko. Z tego co usÅ‚yszaÅ‚am, wojewódzki konserwator
zabytków zakwestionowaÅ‚ odbiór remontu Stajni Prywatnych i to nie tylko za sprawÄ…
Å‚uszczÄ…cej siÄ™ farbÄ™, ale przede wszystkim ze wzglÄ™du na istotne bÅ‚Ä™dy
konstrukcyjne. Wykonawca remontu bÄ™dzie zmuszony dokonaÄ‡ powaÅ¼nych korekt na wniosek
konserwatora zabytków. Na marginesie dodam, Å¼e firma wykonujÄ…ca remont naleÅ¼y ponoÄ‡
do kuzyna Pana Prezesa. Wprawdzie brak oficjalnego potwierdzenia tego faktu, lecz bez wsparcia z
zewnÄ…trz SK Janów Podlaski zakoÅ„czyÅ‚aby rok 2017 z  ujemnym wynikiem finansowym.
Ratunek dla stadniny byÅ‚ niezbÄ™dny i rozumiejÄ… to wszyscy. A jednak, z nieznanych przyczyn i
tÄ™ sprawÄ™ objÄ™to tajemnicÄ…. Lecz ludzie wiedzÄ… wszystko. OtóÅ¼ na odsiecz stadninie
pospieszyÅ‚y MaÅ‚opolska Hodowla RoÅ›lin Sp. z o.o. oraz Stadnina MichaÅ‚ów Sp. z o.o. Nie
wnikajÄ…c w szczegóÅ‚y transakcji, za uzyskanÄ… pomoc finansowÄ… stadnina w Janowie
przekazaÅ‚a, czy teÅ¼ sprzedaÅ‚a stadninie w BiaÅ‚ce piÄ™Ä‡ klaczy. Sama idea takiej pomocy
jest bardzo chwalebna. Janowskie klacze pozostanÄ… w paÅ„stwowych zasobach, a janowska
stadnina zostanie uratowana. Nie wiedzieÄ‡ dlaczego, imiona przekazanych klaczy sÄ… traktowane
przez strony transakcji jak tajemnica najwyÅ¼szej wagi. Imiona te ujawni przecieÅ¼ najbliÅ¼szy
wiosenny przeglÄ…d hodowlany, a zresztÄ… nic nagannego siÄ™ nie staÅ‚o. CóÅ¼, wirus 
secretum zrobiÅ‚ swoje. Po kilku telefonach do stadniny w BiaÅ‚ce zostaÅ‚am poinformowana, Å¼e
nie mogÄ… podaÄ‡ mi imion klaczy pozyskanych w Janowie, gdyÅ¼ jest to tajemnica handlowa.
Jaka tajemnica handlowa? W Å¼adnym wypadku! KaÅ¼da sprzedaÅ¼ koni winna byÄ‡ ujawniana
przez stadniny. Nawet cena sprzedaÅ¼y winna byÄ‡ jawna. Jedyne co podlega tajemnicy, to
podmiot kupujÄ…cy. W tym przypadku wiemy, Å¼e kupujÄ…cym jest stadnina w BiaÅ‚ce. Robienie
tajemnicy ze spraw, które na to nie zasÅ‚ugujÄ…, tylko niepotrzebnie zagÄ™szcza atmosferÄ™
wokóÅ‚ paÅ„stwowej hodowli koni arabskich i rozsadza jÄ… od Å›rodka. Wirus secretum niszczy, nie
chroni. Pan Prezes SÅ‚awomir Pietrzak jednak tego nie rozumie, stosujÄ…c metodÄ™ infekowania
wszystkiego wirusem &bdquo;tajemnica&rdquo;, by siÄ™ nikomu z niczego nie tÅ‚umaczyÄ‡.  Nie
muszÄ™ wiÄ™c dodawaÄ‡, Å¼e uzyskanie takiej informacji w Janowie nie byÅ‚o moÅ¼liwe. W
stadninie trwa obecnie sezon wyÅºrebieÅ„. ChciaÅ‚am zapytaÄ‡ u ÅºródÅ‚a, ilu ÅºrebiÄ…t po
ogierze Paladid spodziewa siÄ™ stadnina, a takÅ¼e czy ogier Paladid bÄ™dzie kryÅ‚ w kolejnym
sezonie stanówkowym. Pytanie z gruntu niewinne. Ale nie  - secretum. ZaÅ› opary absurdu coraz
gÄ™stsze. Szkoda, bo pytaÅ„ do kierujÄ…cych SK Janów Podlaski jest wiele. Oto niektóre z nich: 
&bull; Jaki jest los i stan zdrowotny ogiera Metropolis, do niedawna czoÅ‚owego? W trakcie
jesiennego przeglÄ…du hodowlanego wykazywaÅ‚ objawy zaawansowanej dychawicy.  Czy jest
leczony? &bull; Za jakÄ… cenÄ™ i w jakim trybie zostaÅ‚a sprzedana do Francji Peteria? Nie
znalazÅ‚a kupca ani w trakcie aukcji &bdquo;Pride of Poland&rdquo;, ani podczas zimowej aukcji w
listopadzie 2017 roku. Od razu podkreÅ›lam, Å¼e informacje te nie sÄ… objÄ™te Å¼adnÄ…
tajemnicÄ… handlowÄ… i powinny byÄ‡ ujawnione bez pytania. &bull; Dlaczego krowy otrzymujÄ…
tylko poÅ‚owÄ™ zwyczajowej porcji paszy? CzyÅ¼by z oszczÄ™dnoÅ›ci? Pan Prezes powinien
wiedzieÄ‡, czym to grozi. Spadek wydajnoÅ›ci mlecznej krów i choroby. ProszÄ™ o wyjaÅ›nienia jak
równieÅ¼ o informacjÄ™, jak wyglÄ…da opieka weterynaryjna nad janowskim stadem bydÅ‚a. 
&bull; Kto jest odpowiedzialny za to, Å¼e z powodu bÅ‚Ä™dów agrotechnicznych na ten moment
stadnina nie ma wÅ‚asnego owsa ani siana? SkÄ…d wiÄ™c jest pozyskiwana pasza dla koni? Czy
konie równieÅ¼ obejmujÄ… ograniczenia w iloÅ›ci i jakoÅ›ci podawanej paszy? &bull; Jakie sÄ…
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plany Pana Prezesa wobec wciÄ…Å¼ niesprzedanej Anawery? MoÅ¼e warto by zaprezentowaÄ‡
tÄ™ przepiÄ™knÄ… klacz na tegorocznych pokazach w barwach SK Janów Podlaski? SÄ…dzÄ™,
iÅ¼ takie posuniÄ™cie umoÅ¼liwiÅ‚oby uzyskanie za tÄ™ klacz duÅ¼o korzystniejszej ceny w
póÅºniejszym terminie. &bull; Czy kierownictwo stadniny jest Å›wiadome faktu, iÅ¼ na jej terenie
dochodzi do przypadków bicia koni? U zarania swojej prezesury SÅ‚awomir Pietrzak deklarowaÅ‚,
iÅ¼ nie bÄ™dzie tolerowaÅ‚ brutalnoÅ›ci wobec koni. SÅ‚owa nie dotrzymaÅ‚. ByÅ‚am teraz
Å›wiadkiem, jak jedna z pracownic stajni wyÅ›cigowej kopaÅ‚a konia przy karuzeli. Wszyscy w
stadninie wiedzÄ…, Å¼e ta osoba z zasady traktuje konie brutalnie. Po prostu je bije. Dlaczego Pan
Prezes nie reaguje? Takie praktyki wobec koni winny byÄ‡ absolutnie niedopuszczalne i tÄ™pione w
zarodku. Trzeba sobie jasno powiedzieÄ‡, Å¼e za miniony annus horribilis stadniny nie sÄ…
odpowiedzialne Å¼adne plagi egipskie, lecz tylko i wyÅ‚Ä…cznie fatalne zarzÄ…dzanie. ZarzÄ…d
SK Janów Podlaski dobitnie pokazaÅ‚, Å¼e nie potrafi zarzÄ…dzaÄ‡ stadninÄ…, nie potrafi
zarzÄ…dzaÄ‡ gospodarstwem rolnym i stadem bydÅ‚a mlecznego, nie potrafi zarzÄ…dzaÄ‡
ludÅºmi, nie potrafi zarzÄ…dzaÄ‡ finansami oraz nie potrafi prowadziÄ‡ skutecznej polityki
marketingowo-sprzedaÅ¼owej. Niestety, tytuÅ‚ profesorski nie okazaÅ‚ siÄ™ w przypadku
SÅ‚awomira Pietrzaka rÄ™kojmiÄ… sprawnego managera. Pan Prezes zainfekowaÅ‚ stadninÄ™
wirusem secretum tylko i wyÅ‚Ä…cznie po to, by ukrywaÄ‡ i tuszowaÄ‡ swoje bÅ‚Ä™dy. Jawna
wyprzedaÅ¼ koni ma ratowaÄ‡ fatalne finanse stadniny, które sÄ… wynikiem zÅ‚ej pracy
zarzÄ…du. Co gorsza, Pan Prezes nie uczy siÄ™ na swoich bÅ‚Ä™dach, lecz z uporem
wszechwiedzÄ…cego profesora brnie w te bÅ‚Ä™dy coraz gÅ‚Ä™biej. Jeszcze jeden rok prezesury
SÅ‚awomira Pietrzaka bÄ™dzie oznaczaÄ‡ dla SK Janów Podlaski totalny upadek. Nic nie wskazuje
na to, Å¼e Pan PROFESOR miaÅ‚by sam sobie wystawiÄ‡ jedynkÄ™ i odejÅ›Ä‡. Decydenci
muszÄ… sobie wreszcie uÅ›wiadomiÄ‡, Å¼e jedynym ratunkiem dla stadniny jest niezwÅ‚oczne
odwoÅ‚anie obecnego zarzÄ…du stadniny. DÅ‚uÅ¼ej czekaÄ‡ juÅ¼ nie moÅ¼na.Beta Kumanek   
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